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Protokół XXIV/21 
XXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 29 października 2021 r. 
 

Obrady XXIV Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 900 i trwały do godz. 1020. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Słowikowski Piotr 
12. Staniszewski Leszek 
13. Sutuła Antoni 
14. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Była Radna Rady Gminy Raczki – Pani Katarzyna Olfier-Halicka 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXIV Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Grzędzińską, byłą Radną Rady Gminy Raczki – 
Panią Katarzynę Olfier-Halicką, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana 
Mariusza Zalewskiego, Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich 
obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski i Pan Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski 
podziękowali Pani Katarzynie Olfier-Halickiej byłej Radnej Rady Gminy Raczki za godne i rzetelne 
wypełnianie mandatu radnej, okazane inicjatywy i czynną pomoc w realizacji wielu gminnych 
przedsięwzięć społecznych i inwestycyjnych, jak również życzyli dalszych sukcesów w działalności 
społecznej, życiu osobistym oraz zawodowym. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował w imieniu swoim i pracowników Urzędu 
Gminy za współpracę, którą ocenia za bardzo owocną, bo przyniosła wiele korzyści dla funkcjonowania 
szkoły, a w szczególności punktu przedszkolnego. Większość podnoszonych spraw udało nam się 
wspólnie zrealizować. Wniósł, że zaangażowanie Pani, jako Radnej było bardzo duże a współpraca 
przebiegała w sposób dobry. Życzył dużo zdrowia i pomyślności w życiu osobistym oraz zawodowym. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na podstawie Postanowienia Komisarza Wyborczego 
obecny ustawowy skład wynosi 14 radnych i zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 14 
radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 19.10.2021 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy wnoszą uwagi, propozycje zmian 
do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXIV Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej).  
6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok szkolny 

2020/2021. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie ułamkowej części 

nieruchomości na rzecz Gminy Raczki w drodze licytacji komorniczej. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Suwalskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 
1123B Karasiewo - Nieszki - Szczodruchy - Wierciochy - Małe Raczki - Raczki w km 6+360 - 
9+760”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Raczki oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych, szczegółowych 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Raczki do realizacji Programu 
„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022 realizowanego ze środków Funduszu 
Solidarnościowego. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia projektu 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
14. Przedstawienie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Radnych Rady Gminy Raczki. 
15. Przedstawienie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osoby 
wydające decyzje administracyjne w imieniu Wójta. 
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16. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
17. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXIII Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 
stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 14 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta i Urzędu  
w okresie od 7 września br. do 18 października br., a szczególności odniósł się do przebiegu realizacji 
dwunastu zadań inwestycyjnych, które opiewają na kwotę 9.607.392 zł i nie widzi przeszkód w ich 
terminowym ukończeniu. 
Następnie poinformował Radnych, że w obradach Rady będzie uczestniczył, tylko do przerwy, gdyż 
wybiera się na Zjazd Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego. W związku z tym wszelkie 
zapytania proszę kierować do Pani Zastępcy Wójta, czy Kierownika Referatu Inwestycyjnego Pana 
Mariusza Zalewskiego. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zgłosił, że spotkał się z uwagami osób korzystających z paczkomatu  
w Raczkach, że straszne jest tam błoto. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował Radnego, że zostanie ten teren uprzątnięty. 
Jednakże należy mieć na względzie, że trwają tam prace remontowe i często przejeżdżają ciężkie pojazdy 
i dlatego są tego typu niedogodności. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, czy przyszły już pieniądze z Polskiego Ładu? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że pieniądze jeszcze nie wpłynęły do Gminy. 
Najpierw otrzymamy promesę, tj. przyznanie Gminie środków finansowych i wtedy będziemy mogli 
przystąpić do realizacji inwestycji. W ramach Polskiego Ładu przyznano Gminie Raczki ponad 7 mln zł 
na realizację wnioskowanych dwóch zadań inwestycyjnych przy niewielkim od 5 – 10% udziale środków 
własnych Gminy, tj.: wykonanie przebudowy stadionu w Raczkach oraz przebudowy ulic na osiedlu 
księży przy Szkole Podstawowej w Raczkach. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł o monit w sprawie budowy chodnika wzdłuż drogi 
wojewódzkiej od Raczek do drogi na Bakałarzewo.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że to leży w kompetencji Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i przy nadarzającej się okazji wystąpię o spotkanie z Dyrektorem, w którym chciałbym, 
aby pan Radny również uczestniczył. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 



PROJEKT     PROJEKT     PROJEKT 

4 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pkt 6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki za rok 
szkolny 2020/2021. 
 

Zastępca Wójta Gminy Raczki Pani Ewa Konstantynowicz – przedstawiła najważniejsze kwestie zawarte 
w niniejszej informacji, tj.: sieć szkół i przedszkoli przedstawia się następująco wg. stanu na dzień 30 
września 2020 r.: w Szkole Podstawowej jest 25 oddziałów z liczbą uczniów 428, w Oddziale 
przedszkolnym SP w Raczkach - 3 oddziały z liczbą uczniów 50, w Szkole Podstawowej we Wronowie - 
8 oddziałów z liczbą uczniów 36, a w Oddziale przedszkolnym we Wronowie - 1 oddział z liczbą 
uczniów 15, w Punkcie Przedszkolnym w Raczkach jest 5 oddziałów z liczbą przedszkolaków 107. W 42 
oddziałach w sumie mamy w tej chwili 636 uczniów. Nadmieniła kwestię zatrudnienia nauczycieli ze 
względu na stopnie awansu zawodowego wg, stanu na dzień 31 sierpnia 2021 r. to mamy 37 nauczycieli 
dyplomowanych, 8 nauczycieli mianowanych i 6 nauczycieli kontraktowych. W sumie 51 nauczycieli 
ogółem pracujących na terenie Gminy Raczki. Przedstawiła kwestie dowożenia uczniów, który jest 
realizowany przez Gminę Raczki własnymi środkami transportu i obejmuje grupę 210 uczniów z terenu 
Gminy Raczki, jak również zapewniony jest dowóz 6 uczniów do Ośrodka Szkolno - Wychowawczego  
w Olecku. W ramach działań motywacyjnych dotyczących szkolnictwa stypendium za wyniki w nauce, 
które finansowane były z dochodów Gminy w kwocie ogółem 10.850 zł otrzymało 49 uczniów z terenu 
Gminy Raczki. Natomiast systemem pomocy materialnej objętych było 33 uczniów na kwotę 26.176 zł. 
Nadmieniła, że w ramach wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Raczki jest  
5 Punktów przedszkolnych i na ten cel Gmina otrzymała dotację w wysokości 148.923,26 zł. 
Poinformowała, że całość wydatków związanych z finansowaniem zadań oświatowych wyniosła w roku 
szkolnym 2020 -2021 kwotę 7.536.996,98 zł. Nadmieniła, że Gmina Raczki realizuje projekty edukacyjne 
przynoszące dodatkowe środki zewnętrzne. Obecnie jest realizowany projekt n kwotę 1.033.137,50 zł, 
który jest dwuletni, tj od 01.01.2021 r. do 31.12.2022 r.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – odniósł się do przedstawionej informacji, która obejmuje okres 
niełatwy, tj. pandemiczny, który również wpływa na poziom nauczania, których odzwierciedleniem są 
osiągnięte słabe wyniki egzaminu ósmoklasisty, a w szczególności, jeśli chodzi o matematykę tylko 35%. 
W latach wcześniejszych pracowałem w oświacie i obecnej sytuacji wnioskuje, jeśli to możliwe  
o zwiększenie ilości godzin nauczania informatyki, dodatkowe zajęcia w ramach kółek matematycznych, 
itp.  
 

Zastępca Wójta Gminy Raczki Pani Ewa Konstantynowicz – w odpowiedzi na postulat Pana Radnego 
poinformowała, że dodatkowe zajęcia trwają w ramach projektu, którego celem jest doskonalenie 
kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych uczniów opartych o zainteresowania rozwijające 
te kompetencje, tj. matematyczne, przyrodnicze, cyfrowe oraz posługiwania się językiem obcym. 
Stwierdziła, że na efekty płynące z uczestnictwa uczniów w tym projekcie zmuszeni jesteśmy poczekać 
do zakończenia trwania tego projektu, a wyniki zależą również od poziomu zaangażowania danego 
ucznia.  
 

Załącznik Nr 2. – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Raczki 
 za rok szkolny 2020/2021. 
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Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie ułamkowej części 
nieruchomości na rzecz Gminy Raczki w drodze licytacji komorniczej. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że przedmiotem projektu jest chęć nabycia 
części działki wystawionej w drodze licytacji komorniczej w miejscowości Raczki, która będzie 
początkiem regulacji spraw związanych z wykupem gruntu pod drogę gminną publiczną. Położona jest za 
Domem Regionalnym. Obecny wjazd na przebiegającą tam drogę nie spełnia norm drogowych, a wykup 
wspomnianej działki umożliwi w czasie późniejszym przebudowę drogi. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXIV/176/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Suwalskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1123B 
Karasiewo - Nieszki - Szczodruchy - Wierciochy - Małe Raczki - Raczki w km 6+360 - 9+760”. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – W porozumieniu ze Starostą chcielibyśmy zrealizować 
przebudowę drogi powiatowej na odcinku od Raczek – Małe Raczki – Wierciochy – Szczodruchy. Tam 
za torami kolejowymi jest odcinek 5m, który jest w niezłym stanie, ale dalszy odcinek tej drogi jest już 
tylko 3,5 m, który jest w złym stanie a w poboczach są ogromne dziury, których naprawa nie przynosi 
żadnego długotrwałego efektu. Starostwo na naszą prośbę przychyliło się do realizacji tejże drogi, której 
realizacja będzie finansowana w ramach programu Polski Ład i w związku z tym proszę Radę o podjęcie 
niniejszej uchwały o dotacji celowej dla powiatu Suwalskiego w wysokości 200.000 zł. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zwrócił uwagę, że Powiat prawdopodobnie zapomniał o istnieniu drogi 
Żubrynek – Chodźki, bo od dawna nic nie jest na tym odcinku realizowane. Przejazd tamtędy w okresie 
jesienno - zimowym czy zimowo - wiosennym jest czasem całkowicie niemożliwy. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że Powiat oprócz bieżących napraw 
nawierzchni żwirowej nie planuje przebudowy na bitumiczną. Ma to związek z przebudową linii 
kolejowej, w ramach, której PKP mają również w planie budowę drogi bitumicznej na odcinku Krukówek 
– Chodźki – Małe Raczki w celu utworzenia sieci dróg technicznych, dojazdowych rolników do pól, 
gospodarstw. Przekażę monit o poprawę stanu bieżącej nawierzchni drogi, aby poprawić jej przejezdność. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXIV/177/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie 
Raczki oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na komisjach projekt uchwały był 
szczegółowo omówiony przez Panią Kierownik GOPS. Zapytał, czy radni wnoszą jakieś zapytania, 
uwagi. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXIV/178/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie.  
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że w dalszych obradach nie będzie 
uczestniczyć Pan Radny Romuald Kwiatkowski nieobecność usprawiedliwiona. Wobec powyższego 
stwierdził, że w dalszych obradach uczestniczy 13 radnych. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych, 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 
chronionych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na komisjach projekt uchwały był 
szczegółowo omówiony przez Panią Kierownik GOPS. Zapytał, czy radni wnoszą jakieś zapytania, 
uwagi. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXIV/179/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Raczki do realizacji 
Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2022 realizowanego ze środków 
Funduszu Solidarnościowego. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na komisjach projekt uchwały był 
szczegółowo omówiony przez Panią Kierownik GOPS. Zapytał, czy radni wnoszą jakieś zapytania, 
uwagi. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr XXIV/180/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia projektu 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na komisjach projekt uchwały był 
szczegółowo omówiony przez Pana Marcina Świeżyńskiego pracownika ZGKiM. Zapytał, czy radni 
wnoszą jakieś zapytania, uwagi. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XXIV/181/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o kwotę - 
90.542,04 zł, które dotyczą planowanych dochodów z podatku od czynności cywilnoprawnych, wpływów 
z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz innych opłat, środków z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19, itp. oraz zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 73.600 zł, 
- dokonano zwiększenia planu wydatków o kwotę - 215.432,54 zł dotyczących przeniesienia planu 
wydatków inwestycyjnych dotyczących przebudowy stadionu sportowego - 55.350 zł, zwiększenia planu 
wydatków bieżących na zakup różnego rodzaju materiałów i usług, wypłaty odszkodowań za przejęte 
grunty na poszerzenie pasa drogowego, na wynagrodzenia z pochodnymi, dotyczących zwrotu subwencji 
oświatowej z lat poprzednich, na zadania zlecone dotyczące działań związanych z przeciwdziałaniem 
COVID-19, itp. na łączną kwotę - 160.082,54 zł, natomiast zmniejszeniu podlegają wydatki inwestycyjne 
w dziale "Gospodarka komunalna i ochrona środowiska" o kwotę - 87.140 zł, zmniejszono też plan 
wydatków na odsetki od kredytów długoterminowych, na wynagrodzenia za inkaso podatków lokalnych, 
na zakup materiałów, usług remontowych, itp. na łączną kwotę - 111.350,50 zł, 
- wprowadzono plan wydatków na jedno zadania dotyczące wykonania dokumentacji technicznej na 
kwotę - 55.350 zł oraz zmniejszono plan wydatków dotyczących prac związanych z modernizacją 
PSZOK w Dowspudzie o kwotę - 87.140 zł, 
- urealniono plan wydatków majątkowych dotyczących realizacji programów dofinansowanych z budżetu 
UE w poz. 1.1 i 1.3.  
Budżet Gminy po dokonanych zmianach wynosi: 
- po stronie dochodów budżetu Gminy ogółem - 32.185.973,21 zł, 
 - po stronie wydatków budżetu Gminy ogółem - 35.282.469,71 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 13 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9.– Uchwała Nr XXIV/182/21. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 12 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Przedstawienie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych 
przez Radnych Rady Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – przedstawił informację przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy Raczki. 
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  
 

Załącznik Nr 10. – Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 
 złożonych przez Radnych Rady Gminy Raczki. 

 

Pkt 15. Przedstawienie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych 
przez sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osoby 
wydające decyzje administracyjne w imieniu Wójta. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – przedstawił informację Wójta Gminy Raczki  
z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez sekretarza gminy, skarbnika 
gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osoby wydające decyzje administracyjne  
w imieniu Wójta. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji.  
 

Załącznik Nr 11. – Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych  
przez sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy,  

osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Wójta. 
 

Pkt 16. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – odczytał Postanowienie Nr 25/2021 Komisarza Wyborczego 
w Suwałkach z dnia 11 października 2021 r. w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady 
Gminy Raczki. Na podstawie art. 383 § 2a w związku z § 1 pkt 4 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. – 
Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2020 r. poz. 1319) Komisarz Wyborczy w Suwałkach postanawia, co 
następuje: 
§ 1. Stwierdza się wygaśnięcie z dniem 29 września 2021 r. mandatu radnej wybranej do Rady Gminy 
Raczki w okręgu wyborczym nr 3 z listy nr 15 - KWW AKTYWNY SAMORZĄD RACZKI, z powodu 
pisemnego zrzeczenia się mandatu. Radną, której mandat wygasł jest Katarzyna Olfier-Halicka.  
§ 2. Postanowienie przekazuje się Zainteresowanej, Wojewodzie Podlaskiemu oraz Przewodniczącemu 
Rady Gminy Raczki.  
§ 3. Postanowienie ogłasza się w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego oraz podaje do 
publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej.  
§ 4. Na postanowienie Zainteresowanej przysługuje skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Białymstoku, którą wnosi się za pośrednictwem Komisarza Wyborczego w Suwałkach w terminie 
siedmiu dni od dnia doręczenia postanowienia. Zgodnie z art. 9 § 1 Kodeksu wyborczego przez upływ 
terminu do wniesienia skargi należy rozumieć dzień złożenia skargi Komisarzowi Wyborczemu w 
Suwałkach.  
§ 5. Postanowienie wchodzi w życie z dniem podpisania.  
Podpisanego przez Komisarza Wyborczego w Suwałkach Macieja Henryka Romotowskiego. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał, w związku z rezygnacją Radnej z pełnienia mandatu, co 
będzie dalej?  
 

Zastępca Wójta Gminy Raczki Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w dniu wczorajszym 
Urząd otrzymał informację, że wyznaczony termin wyborów uzupełniających do Rady Gminy Raczki jest 
na 16 stycznia 2022 r. Natomiast zgłaszanie Komisarzowi Wyborczemu w Suwałkach o utworzeniu 
komitetu wyborczego oraz o zamiarze zgłaszania kandydatów na radnych jest do 22 listopada 2021 r. 
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Harmonogram prac wyborczych i wszystkie niezbędne informację będą udostępniane w BIP Urzędu 
Gminy w zakładce dotyczącej wyborów uzupełniających do Rady Gminy Raczki. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że zgodnie z ustawą muszą być 
przeprowadzone wybory uzupełniające skład Rady i odbędą się tylko w okręgu wyborczym nr 3, który 
reprezentowała Pani Katarzyna Olfier-Halicka. 
 

Pkt 17. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXIV Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


